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Mødedato:  9. oktober 2023 
Mødested: Lunchroom, Nygaard-bygningen,  
Mødeemne: Uddannelsesnævnsmøde Medievidenskab og Journalistik 
 
Deltagere:  
Studentermedlemmer: Erik Bøye Davidsen (UN-næstforperson og SN-repræsen-
tant), Cecilie Højlund Simonsen.  
 
VIP-medlemmer: Teke Jacob Ngomba (SN-repræsentant), Hanne Bruun og Pia 
Majbritt Jensen. 
 
Observatører: Fagkoordinator Kirsten Frandsen, Anne Marit Waade (afdelingsle-
der), Morten Brænder (Centerleder CJU) under punkt 1-4, Freja Molme (studen-
terstudievejleder) og Sine Gyde Meler (SNUK, referent). 
 
Fraværende: Charlotte Rosenvinge Jensen, Christina Lindgren Christensen og 
Adele Odderskov Wegner, Mathias Bonde og Janne Nielsen, 
 
 
 
 
 
 
 

 

1. Godkendelse af dagsorden og opfølgning på referat fra seneste møde 

(5 min) 

Pia Majbritt Jensen (PMJ) indledte mødet med at orientere om, at punkt 3 og 4 byttes 

om og UN godkendte derefter dagsordenen til dagens møde, der var ingen opfølgning 

fra referatet fra UN-mødet d. 18. september 2023. 

 

2. De studerendes punkt (10 min) 

Erik Bøye Davidsen (EBD) fortalte, at EBD overvejer om det vil være muligt at invitere 

en medstuderende, der er i projektorienteret forløb hos en virksomhed, som beskæfti-

ger sig med Youtube-content, til en forelæsning på faget Mediesystemanalyse på BA 

Medievidenskab. Det er som studerede givende at se eksempler på andre typer af me-

dievirksomheder. Der var opbakning fra UN hertil og særligt at det er medstuderende, 

som inviteres ind som oplægsholdere.  

 

3. Studievejledningens punkt (10 min) 

Studievejledningen orienterede om at der er relativt stille i studievejledningen. Derud-

over er informationsmateriale vedr. arrangementet Karrierespace på MedJour klar til 

at blive sendt til undervisere, de vil blive opfordret til at gøre opmærksom på arrange-

mentet.  

 

4. Godkendelse og indstilling af nye studieordninger (beslutningspunkt) 

(30 min) 
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UN behandlede den nye studieordning for MA Journalism, Media and Globalisation 

2024. Morten Brænder (MB) fortalte om studieordningsprocessen, hvor undervisere 

bredt fra AU og DMJX har samarbejdet om indholdet i fagbeskrivelserne. Derudover 

fortalte MB at ændringerne primært handler om mindre ændringer i det metodiske fo-

kus, men meget af det teoretiske indhold er det samme.  

På faget ”Data and Prediction in Journalism” ønskes at indføre en mundtlig eksamen, 

som vurderes at passe bedre til tværfagligheden det pågældende fag. Der er foretaget 

små justeringer i projektorienteret forløb bl.a. for at gøre det nemmere for studerende 

at vælge POF i samarbejde med The Kitchen. Teke Jacob Ngomba (TJN) supplerede 

med at fortælle, at faget ”Data and Prediction in Journalism” fremover kun skal vare-

tages af DMJX og Statskundskab og ikke længere af Medievidenskab, dette for at 

mindske kompleksiteten i koordinering mellem AU og DMJX. 

 

UN udtrykte bekymring over eksamensbelastningen for de studerende, da der på 1. se-

mester kun er skriftlige opgaver og på 2. semester kun mundtlige eksaminer og opfor-

drede arbejdsgruppen til at overveje at variere dette. MB forslog hertil at en af de 

skriftlige opgaver kan omlægges til en portefølje eksamen evt. på faget Journalistic 

Storytelling. Studerende fortalte at portefølje eksaminer generelt opleves som mindre 

presserede, hvis man faktisk afleverer opgaver løbende og ikke venter helt til sidst.  

 

UN drøftede muligheden for at have mundtlige eksamener på 1. semester. MB forkla-

rede, hvorfor dette er vanskeligt og ligeledes hvordan krav om ekstern censur på ”Data 

and Prediction” gør det vanskeligt at have en skriftlig portefølje eksamen, derudover 

da faget undervises i samarbejde mellem to institutioner.  

 

TJN som indgår i arbejdsgruppen ser også at metodefaget Methods of Researching 

Journalism kunne fungere med en portefølje eksamen, hvis det ikke er muligt at ind-

føre på faget Journalistic storytelling. MB vil undersøge mulighederne indenfor de ek-

sisterende rammer. Det blev også bemærket at UN gerne ser, at der findes en ny titel 

til faget Data and Prediction in Journalism. 

 

Beslutning: 

UN indstillede til at arbejdsgruppen genovervejer ovenstående kommentarer fra UN 

vedr. titlen på faget Data and Prediction in Journalism, variationen mellem de mundt-

lige og skriftlige eksamener på de 2 semestre og ser på muligheden for om der kan ind-

føres en portefølje eksamen på de ovenstående forslåede fag. UN vil gerne se studie-

ordningen igen på UN-mødet d. 13. november inden studieordningen behandles i SN i 

november.  

 

5. Godkendelse og indstilling af studieordningsændringer (beslutnings-

punkt) (10 min) 

UN behandlede forslag til studieordningsændringer til ikrafttrædelse 1.09.2024 for 

følgende fag: 
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• BATV Film og medie 2019 - Film og mediehistorie 2 – ændring i eksaminati-

onstid. 

• BA Medievidenskab 2021 - Mediesystemanalyse 1 – tilføjelse af formulering 

om gruppedannelse 

• KA Medievidenskab 2022 - Strategisk kommunikation – ændring i de faglige 

mål 

 

UN drøftede i indstillede studieordningsændringer og var enig i begrundelserne for 

indstillingen af ændringer Film og mediehistorie 2 og Mediesystemanalyse 1. UN drøf-

tede derefter forslaget til faget Strategisk kommunikation.  

 

Undervisere udtrykte bekymring for at de forslåede ændringer i de faglige mål er for 

konkrete og ufleksible og er på grænsen til at blive forudsætningskrav. Undervisere er 

bekymrede for at faget ikke ville kunne overtages af andre undervisere. Derudover var 

UN bekymret for om ændringen medfører at faget bliver afhængige af eksterne parter. 

UN var dog enige i at samarbejdet med eksterne parter er godt og bør fortsættes.  

 

Det blev påpeget at de udfordringer, der blev drøftet ifm. undervisningsevaluerin-

gerne, synes at kunne løses uden en studieordningsændring og dertil at der allerede er 

formuleringer i studieordningen, som gør det muligt at håndhæve nogle af de forslå-

ede ændringer. Bl.a. at eksamensformen er en fri hjemmeopgave, så undervisere kan 

opfordre de studerende til at anvende eksempler/cases fra undervisningen. Derudover 

er der allerede formuleret i studieordningen at emnet til opgaven skal aftales med un-

derviseren.  

 

Beslutning: 

UN godkendte og indstillede forslag til studieordningsændringerne på fagene  

Mediesystemanalyse 1 og Film og mediehistorie 2. UN indstillede ikke forslaget til stu-

dieordningsændringer på Strategisk kommunikation til behandling i SN og ser gerne 

af udfordringerne løses uden en studieordningsændring jf. ovenstående kommentarer. 

UN vil gerne ifm. næste års undervisningsevalueringer vurdere, om der er behov for at 

foretage studieordningsændringer på faget.  

 

6. Handleplaner fra Årlig Status og Undervisningsmiljøvurdering (be-

slutningspunkt) (40 min) 

AMW orienterede UN om årlig status handleplanerne efter behandling i Studienævn 

og studieleders godkendelse og herunder at undervisningsmiljøundersøgelsen også af-

spejler handlinger i de øvrige handleplaner. Derefter drøftede UN, hvilke punkter de 

ønskede at følge op på til kommende UN-møder. 

  

KA Journalistik 

• Flere af initiativerne fortsættes.  
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MA Journalism, Media and Globalisation  

• Ifm. revideringen af studieordningen tages der hånd om nogle af initiativerne 

eks. styrkelse af koordinering på tværs af AU og DMJX.  

 

BA Medievidenskab  

• Førsteårsfrafaldet er faldet igen og der er sat forskellige indsatser i gang bl.a. 

førsteårspakken og det store arbejde førsteårs koordinatoren gør. Derudover 

er der foretaget tilpasninger efter første gennemløb af fag på den nye 2021 stu-

dieordning, som kan være medvirkende til at frafaldet er mindsket.  

 

KA Medievidenskab  

• I forlængelse af drøftelsen af studieintensitet og arbejdet med den nye KA stu-

dieordning, drøftede UN at der nogle studerende fravælger holdundervisning. 

UN ser gerne at der er en yderligere drøftelse af hvad det skyldes, da UN drøf-

tede at det synes at handle om både strukturen i undervisningsplanlægningen 

og de studerende trivsel og mentale tilstand.  

 

 

Beslutning: 

UN besluttede at de gerne vil sætte følgende emner på dagsordenen i det kommende 

år:  

• Studieintensiteten når de nye data foreligger.  

• Drøftelse af hvordan det sikres at studerede møder op til holdundervisning?  

• Drøftelse af indsatser målrettet ledighed ift. projekter om brobygning, det nye 

POF og det nye advisory board.  

 

7. Valg på AU (status) (5 min) 

EBD orienterede om, at de studerende har opstillingsmøde d. 9. oktober og EBD for-

venter at alle pladserne fyldes ud samt at der findes suppleanter. PMJ har udsendt in-

vitationer til de VIP, som har tilkendegivet de ønsker at stille op. Opstillingsperioden 

lukker d. 12. oktober.  

 

8. Meddelelser/Nyt fra (5 min) 

8.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/undervisere/fagudvalg 

• Der er dialogmøde med institutleder på afdelingen, hvor strategi og økonomi 

skal drøftes. Der afholdes møde med advisory board i november. Eller synes 

det nye semester at være godt i gang.  

8.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

Dagsorden og referater fra SN’s møder kan findes her 

 

TJN og EBD deltog ikke i sidste SN-møde, men på mødet blev bl.a. IV-fag behandlet 

og godkendt og en opfølgning på drøftelsen om diversitet var også på dagsordenen. 

 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/kommunikation-og-kultur
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8.3 Meddelelser/nyt fra de studerende 

Se punkt 2. 

8.4 Meddelelser / nyt fra studievejledere 

Se punkt 3. 

8.5 Meddelelser / nyt fra Arts studier 

8.5.1 Nyhedsbrev fra Arts studier 

Nyhedsbrevet findes online på underviserportalen. 

 

9. Forslag til kommende møder (5 min) 

9.1 Forslag til kommende UN-møder 

• Hvordan integreres arrangementer/workshops i undervisningen. 

 

Under punkt 6 blev der giver forslag til punkter til drøftelse. 

 

9.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

 

10. Evt. 

Intet til punktet 

 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/

